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Lloc:                       Sala d’actes de la FELIB 

Començament:     10.50 h 

Acabament:          13.15 h 

 

Assistents:            

 

Sra. Coloma Terrasa Ventanyol Batlessa d’Alcúdia 

Sr. Francesc Miralles Mascaró  Batle d’Algaida 

Sr. Jeroni Salom Munar Batle de Binissalem 

Sra. Catalina Cabot Borràs   Tinenta de batle de l’Ajuntament de Bunyola 

Sra. Esperança Català Ribó Tinenta de batle de l’Ajuntament de Calvià 

Sr. Sebastià Sagreras Ballester  Batle de Campos 

Sr. Antoni Salas Roca  Batle de Costitx 

Sr. Francisco J. Ametller Pons Batle d’Es Mercadal 

Sr. Antoni Solivellas Estrany  Batle d’Escorca 

Sr. Bartomeu Jover Sánchez Batle d’Estellencs 

Sr. Gabriel Tauler Riera  Batle de Felanitx 

Sr. Joan Albertí Satre  Batle de Fornalutx i president de la FELIB 

Sr. Joan Ramis Perelló Batle de Llubí 

Sr. Joan Jaume Mulet Batle de Llucmajor 

Sr. Salvador Botella Mantolán  Tinent de batlessa de l’Ajuntament de Maó  

Sr. Antoni Mulet Campins  Batle de Maria de la Salut  

Sr. Francisco José Ferrá Pizá Tinent de batle de l’Ajuntament de Marratxí 

Sr. Julio Martínez Galiano  Tinent de batle de l’Ajuntament de Palma  

Sr. Bartomeu Cifre Ochogavía  Batle de Pollença 

Sra. Francisca Mora Veny Batlessa de Porreres 

Sr. Gabriel Ferrà Martorell  Batle de Puigpunyent 

Sr. Gabriel Serra Barceló  Batle de Sa Pobla  
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Sra. Pepita Gutiérrez Costa Batlessa de Sant Antoni de Portmany  

Sr. Antoni Marí Marí  Batle de Sant Joan de Labritja i vicepresident 

segon del Consell Insular d’Eivissa 

Sra. Neus Marí Marí Batlessa de Sant Josep de Sa Talaia 

Sr. Joan Santandreu Servera Regidor de l’Ajuntament de St. Llorenç des Cardassar  

Sr. Vicent Marí Torres Batle de Santa Eulària des Riu  

Sr. Antoni Reus Darder Batle de Santa Margalida 

Sra. M. Rosa Vich Vich  Batlessa Santa Maria del Camí  

Sr. Mateu Carbonell Coll Regidor de l’Ajuntament de Santanyí 

Sr. Bartomeu Morro Oliver  Batle de Sencelles 

Sr. Maria Bonet Rigo Batlessa de Ses Salines 

Sr. Carlos Simarro Vicens  Batle de Sóller  

Sra. Natalia Troya Isern Regidora de l’Ajuntament de Son Servera 

Sr. Jaume Vila Mulet Batle de Valldemossa 

Hble. Sra. Maria Salom Coll Presidenta del Consell de Mallorca 

 

Va actuar de secretari el Sr. Miquel Santandreu Bestard, secretari general de la FELIB. 

 

Varen excusar l’absència: 

 

Sra. Misericòrdia Sugrañes Bareny Batlessa d’Alaior 

Sr. Joan Simonet Pons  Batle d’Alaró 

Sr. Llorenç Suau Simó  Batle d’Andratx 

Sr. Joan Ribot Mayol Batle d’Ariany 

Sr. Bartomeu Gili Nadal  Batle d’Artà 

Sr. Mateu Ferrà Bestard  Batle de Banyalbufar 

Sr. Bartomeu Alemany Bennássar  Batle de Búger 

Sra. Magdalena Solivellas Mairata Batlessa de Campanet 

Sr. Rafael Fernández Mallol Batle de Capdepera 

Sr. José Mª de Sintas Zaforteza Batle de Ciutadella 
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Sr. Andreu Isern Pol Batle de Consell 

Sra. Magdalena López Vallespir   Batlessa de Deià 

Sra. Catalina Sansano Costa Tinenta de batlessa d’Eivissa 

Sr. Lluís Camps Pons Batle d’Es Castell 

Sr. Pere Moll Triay Batle d’Es Migjorn Gran 

Sr. Miquel Ensenyat Riutort Batle d’Esporles 

Sr. Manuel José Monerris Barberà Batle de Ferreries 

Sr. Rafael Torres Gómez Batle d’Inca 

Sr. Joan Jaume Ramis Batle de Lloret de Vistalegre 

Sr. Bernat Coll Ramon  Batle de Lloseta 

Sr. Antoni Pastor Cabrer  Batle de Manacor 

Sr. Joan Antoni Ripoll Campaner Batle de Mancor de la Vall 

Sr. Jaume Bauçà Mayol Batle de Montuïri 

Sr. Martí Fornés Carbonell Batle de Muro 

Sra. Catalina Mas Bennàssar Batlessa de Petra 

Sra. Catalina Gayá Bauzá Batlessa de Sant Joan  

Sr. Cristóbal Coll Alcina Batle de Sant Lluís 

Sr. Francisco Martorell Canals  Regidor de l’Ajuntament de Santa Eugènia 

Sr . Joan Rotger Seguí Batle de Selva 

Sr. Pere Joan Jaume Florit Batle de Sineu  

Sr. Monserrat Roselló Nicolau Batle de Vilafranca de Bonany 

Hble Sr. Joan Josep Pons Anglada Conseller executiu de Cooperació, Esports i 

Habitatge del Consell Insular de Menorca 

Hble. Sr. Jaume Ferrer Ribas President del Consell Insular de Formentera 
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Per indicació del president, el senyor Joan Albertí Sastre, us convoc a la reunió de 

l’ Assemblea General Ordinària que tindrà lloc el proper divendres 27 de juny de 2014 

a les 10.30 hores, a la sala d’actes de la FELIB amb l’ordre del dia següent: 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 

2. Rendició dels comptes anuals i de la memòria de l’exercici 2013. 

3. Aprovació del pressupost per a l’exercici 2014. 

4. Intervenció del rector de la Universitat de les Illes Balears. Proposta conveni 

col·laboració UIB-ajuntaments. 

5. Intervenció del secretari general de la Federació Espanyola de Municipis i 

Províncies (FEMP). Presentació de la central de contractació FEMP.  

6. Intervenció de la consellera de Família i Serveis Socials. Presentació Pla de la 

Infància.  

7. Precs i preguntes. 

 

 

Miquel Santandreu Bestard 
Secretari General  
 
 
Palma, 9 de juny de 2014 
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Desenvolupament de la sessió  

El president, el senyor Joan Albertí, saluda tots els assistents i fa una introducció dels 

punts per tractar en aquesta reunió. Tot seguit dóna la paraula a la senyora Maria Salom, 

presidenta del Consell de Mallorca. 

 

Pren la paraula la senyora Salom, que dóna les gràcies a tots els assistents i comença 

per agrair la paciència que han tingut tant batles com regidors dels ajuntaments en 

relació al retard en el pagament de les quantitats pendents del Consell de Mallorca. 

Comenta que han estat uns anys econòmicament molt difícils, en què s’ha donat una 

situació de manca de recursos i s’han hagut de prioritzar, eliminar o reduir les funcions 

que no eren estrictament necessàries. Explica que, des de la institució que presideix, 

sempre s’han escoltat les necessitats dels ajuntaments i que, com a prova d’això, s’ha 

creat el pla d’ajudes de col·laboració per a la gestió de despesa corrent. També informa 

que, a principi d’any, es liquidà el deute que es tenia amb els ajuntaments i que, en 

aquesta nova etapa, es posarà en marxa un pla d’obres i serveis de tretze milions i mig 

d’euros destinat als 47 ajuntaments de Mallorca de menys de 20.000 habitants, finançant 

un total de 97 projectes, amb d’intenció de dinamitzar l’economia local.  

 

A continuació exposa que, el Ple del Consell de Mallorca acordà que els dobrlers tornats 

corresponents a les sentències judicials derivades dels casos de corrupció, aniran 

destinats als més desfavorits. Afegeix que, actualment, es disposa de 2 milions d’euros, 

1 dels quals es destinarà ajuntaments per repartir en funció de la població i el nombre d’ 

infants menors residents a cada municipi. Diu que es preveu firmar el convenis de 

col·laboració corresponents la primera setmana del mes de juliol. Per el que fa a l’altre 

milió d’euros, anirà destinat a la renta mínima de reinserció, incloent-hi les famílies amb 

menors a fi de poder oferir una ajuda complementària.  

 

Tot seguit recorda la Llei del sòl, que fou aprovada al Parlament, i comenta que al plenari 

del dia 24 de juliol se n’aprovarà el reglament. Finalment, indica que l’Administració local 

ha d’afrontar encara reptes importants com és el cas de l’aplicació de la Llei de 

racionalització i sostenibilidad de l’Administració local, i que cal seguir fent feina per 

eliminar les duplicitats entre les administracions i aconseguir uns objectius millors amb 

les mateixes despeses. S’acomiada desitjant un bon estiu a tots els assistents.  
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1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior  

 

El president demana conformitat als assistents per aprovar l’acta de dia 7 de juny de 2013. 

Els assistents es donen per assabentats i l’acta s’aprova per unanimitat. 

 

 

2. Intervenció del rector de la Universitat de les Illes Balears. Proposta conveni 

col·laboració UIB-ajuntaments 

 

El president informa que recentment ha mantingut una reunió informal amb el senyor 

Huguet, rector de la Universitat de les Illes Balears, de la qual sorgí la possibilitat de 

facilitar a tots els batles un conveni marc de col·laboració amb per establir i desenvolupar 

relacions de cooperació entre el món local de les Illes Balears i la Universitat balear. 

Dóna a continuació la paraula al senyor Huguet. 

 

El senyor Huguet dóna les gràcies per tenir l’oportunitat de presentar aquest projecte a 

tots els membres assistents i aprofita per presentar la vicerectora d’Alumnes, la senyora 

Margalida Payeras, la vicerectora de Cultura, la senyora Maria Antònia Fornés i la 

directora de la Universitat Oberta de Majors, la senyora Joana Maria Seguí, que exposen 

les diferents possibilitats d’interacció entre la UIB i les entitats locals, ja sigui a través de 

projeccions culturals o mitjançant els estudiants dels seus municipis. S’acomiaden 

quedant a disposició de tots els representants dels ajuntaments. El president els dóna les 

gràcies. 

 

 

3. Intervenció del secretari general de la Federaci ó Espanyola de Municipis i 

Províncies (FEMP). Presentació de la central de con tractació FEMP 

 

El president presenta al senyor Angel Fernández, secretari general de la FEMP, i li 

agraeix la gran tasca que fa FEMP a l’hora d’assessorar i ajudar les entitats locals. 

 

Pren la paraula el senyor Fernández, qui agraeix la possibilitat de poder presentar la 

nova central de contractació que ha posat en marxa la FEMP, al temps que presenta el 

senyor Emilio Juárez, director general de Recursos i Organització de la Federació 

Estatal. Exposa que un dels objectius és prestar suport als associats i que, com a 

conseqüència de la modificació de la disposició cinquena de la Llei de bases de règim 
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local, que va fer la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilidad de 

l’Administració local, es dóna la possibilitat que la FEMP ampliï els serveis que han 

prestat als seus associats, mitjançant la creació d’una Central de Contractació. Exposa 

que aquesta Central ha dr ser un instrument útil per a les entitats locals i que l’objectiu 

principal és facilitar la contractació d’obres, serveis i subministres i permetre estalviar 

costs, minorant els temps d’adquisició i simplificant la tramitació administrativa. Explica 

que el sistema és flexible i que permet que les entitats interessades s’hi incorporin en 

qualsevol moment. Exposa també que es tracta d’identificar quins serveis poden ser els 

més útils per generar economies d’escala.  

 

A continuació, pren la paraula el senyor Juárez i explica quins són els serveis que 

actualment s’oferien, quins estan en procés de licitació i quins, un cop analitzades les 

enquestes de necessitats de les entitats locals, es preveu oferir. Explica quin és el 

procediment d’adhesió a la Central de Compres, assenyalant que aquesta adhesió no té 

cap cost per a les entitats locals, i que tota la informació estarà actualitzada a la 

plataforma tecnològica de la FEMP. 

 

El senyor Martínez demana quin és el criteri a l’hora de designar l’òrgan competent 

d’adhesió. El senyor Fernández contesta que pot variar segons qui tingui atribuïda la 

capacitat de contractació, que pot variar segons cada entitat local i la seva pròpia 

organització interna. 

 

La senyora Marí comenta que l’Ajuntament de Sant Josep té en vigor un conveni marc 

d’assegurances, i vol saber si aquest s’haurà de modificar o seguirà en vigor. El senyor 

Juárez contesta que si aquest està en vigor no hi ha cap problema, però que sí que 

s’haurà d’adherir a la Central de Contractació per poder accedir a nous contractes si així 

ho desitja. 

 

El senyor Fernández aprofita per anunciar que el dia 25 es reuní la Comissió Nacional de 

l’Administració Local, òrgan paritari de col·laboració entre el Govern central i les entitats 

locals, i que es tractaren tota una sèrie de qüestions que exposa a continuació: 

 

a) Pagament a proveïdors: explica que el passat 8 de maig es varen aprovar unes 

modificacions de les condicions mitjançat tres possibles modalitats; la primera, 

simplement consisteix en una disminució del tipus d’interès aplicable; la segona suma a 

aquesta disminució dels interessos un any de carència, i la tercera, que només es 

aplicable als ajuntaments que presentin majors dificultats econòmiques, consisteix en 
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una disminució del tipus d’interès, dos anys de carència i un augment del període 

d’amortització. Indica també que hi ha hagut entitats financeres que han ofert a les 

entitats locals condicions més bones que les descrites anteriorment, per la qual cosa es 

faran les modificacions pertinents perquè es puguin cancel·lar els crèdits de pagament a 

proveïdors actualment vigents i substituir-los per altres més avantatjosos. 

 

b) Sostre de despesa: comenta les limitacions pressupostàries determinades pel volum 

de la despesa de l’any anterior. Comenta que hi ha un grup tècnic de treball entre la 

FEMP i el Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques que treballa en la interpretació 

que la Intervenció General de l’Estat fa en relació a aquesta norma, així com també 

sobre el tractament que la mateixa fa sobre els ingressos extraordinaris de les entitats 

locals. 

 

c) Llei de racionalització: exposa el punts principals del dictamen del Consell d’Estat en 

relació als recursos d’inconstitucionalitat plantejats, indica que aquests poden beneficiar 

les entitats locals. Comenta que, en relació al tema del cost efectiu i cost estàndard, s’ha 

demanat que no entri en vigor durant aquesta legislatura ja que podria crear greuges 

comparatius entre entitats locals. En relació a la delegació de competències, exposa que 

tota delegació ha d’anar íntegrament finançada per l’administració delegant.  

 

d) Policies locals: en relació a les reivindicacions sindicals referents a l’avançament de 

l’edat de jubilació dels policies locals, diu que s’estan recopilant totes les dades 

necessàries per poder valorar quin és el cost d’aquesta actuació.  

 

f) Llei de telecomunicacions: informa de l’aprovació recent de la Llei de 

telecomunicacions contrària a les al·legacions efectuades per la FEMP, en les quals es 

varen posar de manifest les limitacions i els condicionaments que suposava per a les 

competències locals. En relació a les infraestructures de telecomunicacions, va 

recomanar precaució pel que fa al pla d’enlairament ja que aquest l’ha d’aprovar l’entitat 

local i, en cas contrari, la Llei preveu l’aprovació per silenci positiu. 

 

g) Llei orgànica del poder judicial: informa que la FEMP ha presentat diferents esmenes 

a l’avantprojecte i comenta que creu que no es durà endavant.  

 

h) Esborrany d’Ordre ministerial sobre el subministrament d’informació de les entitats 

locals a l’Administració General de l’Estat. Informa que, reiteradament, s’ha manifestat el 
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treball ingent que suposa enviar aquesta gran quantitat d’informació, i ressalta la millora 

en aquesta qüestió per als municipis menors de 5.000 habitants.  

 

S’acomiada donant les gràcies i quedant a disposició de tots els assistents.  

 

 

4. Rendició dels comptes anuals i de la memòria de l’exercici 2013  

 

El secretari general fa un resum de l’activitat de la FELIB durant l’any 2013, fent una 

ressenya especial a l’assistència del president de la FEMP a l’assemblea general de l’any 

passat. Destaca també la presència activa de la FELIB al Consejo Territorial de la FEMP. 

Informa que també s’han fet mensualment reunions del Pacte Local per tractar els temes 

competencials de les entitats locals, a conseqüència d’aquesta comissió s'ha constituït 

una mesa paritària de serveis socials, ja que aquesta competència serà del Govern a 

partir de l’any 2015. 

 

Comenta que, amb caràcter ordinari, s’han reunit els 25 batles i batlesses que formen 

part del Consell Executiu de la FELIB. Aprofita per donar-los les gràcies i l’enhorabona 

per la gran tasca que han fet, per la seva predisposició i per l’esperit constructiu 

demostrat. Destaca del Consell Executiu que l’han visitat regularment diferents càrrecs 

del Govern, sempre amb l’objectiu de donar a conèixer els projectes i/o esborranys 

normatius que afecten les entitats locals. Alhora, comenta que els membres del Consell 

Executiu representen la FELIB en un total de 75 comissions externes.  

 

Exposa que la FELIB cedeix les seves instal·lacions a altres administracions sempre per 

tractar temes municipals i emfatitza la tasca que ha fet el Departament de Formació i 

comenta l’alt nivell d’acceptació dels usuaris. Exposa que malgrat que hi ha hagut una 

reducció pressupostària del 75 % en comparació a fa dos anys, hi ha hagut un total de 

més de 400 usuaris, i sempre en accions formatives encaminades a minvar les 

mancances dels funcionaris. També destaca la tasca del Departament de Serveis 

Jurídics per resoldre dubtes a les entitats locals, han informat de tots els projectes 

legislatius puntualment i els han traslladat a tots es ajuntaments, i han fet valer el seu 

dictamen davant l’entitat competent. Finalitza la intervenció destacant la gran tasca del 

president, per la gran disposició i la gran feina de representació tant de la FELIB com de 

totes les entitats locals.  
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Tot seguit, dóna la paraula a Fàtima Lladó del Departament Econòmic de la Federació, 

que presenta la rendició dels comptes anuals de l’exercici 2013.  

 

En primer lloc, puntualitza que la Federació és una associació sense finalitat lucrativa i 

està declarada entitat d’utilitat pública des de l’any 1993. És per això que, any rere any, 

està obligada a retre comptes de l’exercici davant el Registre d’Associacions del Govern 

balear i del Ministeri de l’Interior. Fa incidència que des de la Federació s’ha fet un 

esforç important d’austeritat pressupostària i de contenció de la despesa i que, 

finalment, s’han complit els càlculs i l’execució presenta un lleuger superàvit. D’acord 

amb els estatuts socials, el Consell Executiu ha complit la resolució de l’Assemblea 

General ordinària de 7/06/13, quant al projecte de pressupost per a l’exercici 2013.  

 

CAPÍTOL D’INGRESSOS LIQUIDATS. 

 

Les subvencions finalistes de les administracions públiques suposen el percentatge 

més alt del capítol d’ingressos totals (61,8 %). Tot i que, si es comparen amb l’exercici 

2012, la reducció de les subvencions nominatives es pot xifrar en 44.665,55 euros 

menys. Així i tot, es reconeix l’esforç important que ha fet el Govern de les Illes Balears. 

 

Resum de les subvencions atorgades en aquest exercici: 

Concepte Import 

Subvenció del Govern de les Illes Balears: 

Resolució, de 10 d’abril de 2013, del conseller d’Administracions 
Públiques del Govern de les Illes Balears per la qual es concedeix 
una subvenció per ajudar al compliment del programa d’activitats i 
de les finalitats per a l’any 2013. 

200.000,00 

Subvenció del Ministeri d’Administracions Públiques 

Resolució, de 24 d’abril de 2013, de l’Institut Nacional de 
Administració Pública per finançar plans de formació 
interadministratius en l’àmbit de l’Administració local. Núm. 
d’expedient: 114/2013. 

56.272,03 

TOTAL 256.272,03 

 

Per altra part, la partida d’ingressos executats per quotes dels membres associats ha 

reportat 155.737,11 €  —suposa el 37,57 % dels ingressos totals. També, els ingressos 

financers liquidats sumen 1.626,98 € —0,39 % dels ingressos totals. 

 

Anàlisi de les desviacions dels ingressos: s’observa que la principal desviació respecte 

a l’import pressupostat del capítol d’ingressos ha estat causada per una minva de les 
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subvencions realment rebudes. També els ingressos financers han minvat per una 

menor remuneració del saldo del compte corrent. 

 

CAPÍTOL DE DESPESES LIQUIDADES. 

 

Quant al capítol de despeses corrents, s’ha seguit un control molt exhaustiu de les 

partides. La principal partida correspon a les despeses de personal que té un pes en el 

conjunt del pressupost del 71,6 %. Les principals desviacions a la baixa d’aquest capítol 

entre el pressupostat i la despesa real apareixen als tres epígrafs següents: 

 

Despeses de personal. Una part de les retribucions del personal del Departament de 

Formació s’han pogut imputar, per complir els compromisos pressupostaris, com a 

despeses de suport a la gestió del Pla de Formació Contínua. La plantilla mitjana de 

treballadors contractats actualitzada a 31/12/2013 ha estat de 7 i no ha sofert cap tipus 

de variació respecte a l’any anterior. 

 

Despeses de representació. S’han minimitzat de forma significativa els desplaçaments i 

les indemnitzacions per assistir a les reunions convocades.  

 

Amortització de l’immobilitzat material. Hem de destacar una reducció significativa de 

l’estimació anual tècnica, perquè el mobiliari i l’equipament adquirits per a la inauguració 

de la seu social a principis del 2003 s’han amortitzat totalment a raó del 10 %. Durant el 

2013 no s’ha fet cap inversió en nous elements de l’immobilitzat i no s’han hagut de 

suportar despeses per reparació o manteniment dels béns immobles. 

 

Així, el resultat pressupostari de l’exercici 2013 és positiu, de 74,80 €. Igualment, 

l’excedent comptable final també serà de 74,80 € perquè no pertoca la devolució de 

finançament i no s’ha fet cap inversió en béns immobles.  

 

Aquest import obtingut passa a augmentar íntegrament el net patrimonial i no es 

repartirà, en cap cas, entre els associats. 

 

Finalment, el Sr. Albertí demana l’aprovació de la rendició dels comptes anuals 2013 

que es fa per assentiment de tots els assistents. Recorda que serà la propera 

Assemblea General que n’aprovarà definitivament la liquidació i la rendició d’aquests 

comptes anuals. 
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Vegeu amb detall les partides que formen el pressupost 2013 i la liquidació 

corresponent al 31/12/13 que es transcriu a continuació 
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 Pressupost 
2012 

Pressupost 
2013 

Execució 
31.12.2013  

Pressupost 
2012 

Pressupost 
2013 

Execució 
31.12.2013 

 INGRESSOS GENERALS 388.902,05 379.737,11 358.185,98  DESPESES GENERALS 371.752,05 379.737,11 358.111,20 

  QUOTES MEMBRES ASSOCIATS 
(L’Assemblea General de 7/06/2013 acorda no  
augmentar les quotes 2013) 

155.737,05 
 

155.737,11 
 

155.737,11 
 

   DESPESES PERSONAL LABORAL 
          Retribucions 
          Seguretat Social 
          Formació personal 

290.000,00 
220.000,00 
70.000,00 
0 

299.900,00 
231.000,00 
68.900,00 
0 

296.954,76 
226.907,91 
70.046,85 
0 

  SUBVENCIÓ GOVERN DE LES ILLES 
BALEARS 
 

230.965,00 
 
 

220.000,00 
 
 

200.000,00 
 
 

   ASSESSORAMENT PROFESSIONAL 
         Assessorament laboral 
         Assessorament lingüístic 
         Assessorament jurídic extern 
         Equipament jurídic 
         Consorci d'Informàtica Local de Mallorca 

8.500,00 
4.000,00 
0 
0 
0 
4.500,00 

8.900,00 
4.400,00 
0 
0 
0 
4.500,00 

10.742,37 
4.325,26 
0 
0 
0 
6.417,11 

  ALTRES SUBVENCIONS 0 1.000,00 0    COMUNICACIÓ I RRPP 
         Illes Informació 
          Subscripció premsa i diaris 
          Relacions públiques 

3.000,00 
0 
2.500,00 
500,00 

1.900,00 
0 
1.400,00 
500,00 

1.421,76 
0 
1.421,76 
0 

  INGRESSOS FINANCERS 2.000,00 3.000,00 1.626,98    DESPESES REPRESENTACIÓ 
          Indemnització Comissió Permanent - Consell Executiu
           Indemnització Comissions Externes i visites 
           Indemnització Comissions internes 
           Desplaçaments 
           Altres despeses representació 

20.500,00 
7.500,00 
5.000,00 
1.000,00 
7.000,00 
0 

20.500,00 
7.500,00 
5.000,00 
1.000,00 
7.000,00 
0 

13.100,44 
3.300,00 
6.000,00 
0 
3.800,44 
0 

  ALTRES INGRESSOS 200,00 0 821,89    JORNADES INFORMATIVES  200,00 200,00 241,00 

       APROV. OFICINA - CORRESPONDÈNCIA 5.352,05 5.300,00 5.869,53 

       REPARACIONS I MANTENIMENT 
IMMOBILITZAT 

2.000,00 2.000,00 0 

       SUBMINISTRAMENTS 6.000,00 3.500,00 6.392,78 

       ALTRES DESPESES 50,00 50,00 0 

       ESTUDIS i TREBALLS TÈCNICS 0,00 0,00 0 

       AMORTITZACIÓ I PROVISIÓ 
IMMOBILITZAT 

24.500,00 24.500,00 11.764,18 

       FONS DE REVERSIÓ (obres seu social) 11.650,00 11.650,00 11.624,38 

       INVERSIÓ IMMOBILITZAT 0 1.337,11 0 

 INGRESSOS PLA DE FORMACIÓ 
     Subvenció Ministeri d'Administracions Públiques 100.000,00 70.000,00 56.272,03 DESPESES PLA FORMACIÓ 100.000,00 70.000,00 56.272,03 

    DESPESES PRÈSTEC OBRES 
    Quotes interès i amortització préstec 

17.150,00 0 0 

TOTAL INGRESSOS 488.902,05 449.737,11 414.458,01 TOTAL DESPESES 488.902,05 449.737,11 414.383,23 

    DIFERÈNCIA PRESSUPOSTÀRIA   74,78 
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5. Aprovació del pressupost per a l’exercici 2014  

 

Reprèn la paraula Fàtima Lladó que explica les línies generals i en detall d’algunes 

de les partides que formen part de la proposta de pressupost 2014. 

 

El pressupost anual mostra l’escenari econòmic en què s’ha de desenvolupar la 

Federació durant aquest any. Es tracta d’un pressupost senzill, amb una estimació 

molt ajustada i que permetrà assolir els objectius fixats i avaluar l’actuació que es 

durà a terme.  

 

La proposta del pressupost baixa a 436.021,24 €, davant els 449.737,11 de l’exercici 

anterior (suposa un decreixement del 3 %). La major part de les partides que hi ha en 

el pressupost de 2013 tenen continuïtat en el pressupost actual i no s’ha concertat 

cap operació de préstec amb cap entitat financera. 

 

Capítol d’ingressos pressupostats. 

 

Les subvencions a l’explotació rebudes de l’Administració pública s’imputen 

íntegrament a l’exercici en el qual se n’ha notificat l’aprovació. La transferència que 

s’ha sol·licitat al Govern autonòmic és de 200.000,00 €, l’import de la qual és el 

mateix que la concedida l’any passat. Aquesta subvenció es destinarà a complir les 

finalitats que s’estableixen en els Estatuts de la Federació. També, està previst 

sol·licitar una subvenció per dur a terme l’execució del Pla de formació contínua a 

l’EBAP, ja que el Ministeri d’Administracions Públiques li ha cedit les competències 

autonòmiques en formació pública. Quant a les quotes ordinàries dels associats, 

suposen el 37,1 % i van en funció del nombre d’habitants del seu municipi.  

 

L’article 49 dels nostres estatuts socials possibilita actualitzar-les anualment d’acord 

amb la taxa interanual de l’IPC a les Illes Balears. No obstant això, s’acorda congelar-

les seguint la tònica dels darrers 4 anys. Només s’actualitzaran d’acord amb la 

darrera revisió del padró d’habitants de 01/01/2013 (Font INE). 

 

Capítol de despeses pressupostades. 

 

Quant a les despeses, s’han pressupostat d’acord amb els ingressos previstos i són 

similars a les de l’exercici 2013.  



ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA 
 Palma, 27 de juny de 2014 

 (Acta aprovada dia 23/02/2015) 
 

 

El capítol de personal segueix tenint el major pes en el conjunt del pressupost. S’han 

aplicat mesures extraordinàries per contenir el dèficit públic per recomanació directa 

de la FEMP. És per això que no es preveu l’increment de les retribucions del personal 

respecte a les vigents a 31/12/2013, d’acord amb l’article 20 de la Llei 22/2013, de 23 

de desembre, de pressupostos generals de l’Estat per al 2014. 

 

Finalment, el president demana l’aprovació de la proposta. També, destaca que està 

previst en el pressupost desplaçar-nos a una altra illa per fer un Consell Executiu. 

 

La proposta s’aprova per unanimitat, sense cap altra objecció dels assistents. 

 

Vegeu el quadre del projecte de pressupost 2014 que es transcriu a continuació. 

 

 



 

 

 Pressupost 
2013 

Execució 
31.12.2013 

Pressupost 
2014  

Pressupost 
2013 

Execució 
31.12.2013 

Pressupost 
2014 

 INGRESSOS GENERALS 379.737,11 358.185,98 366.021,24  DESPESES GENERALS 343.587,11 334.722,64 342.571,24 

QUOTES MEMBRES ASSOCIATS 
 

155.737,11 
 

155.737,11 
 

161.721,24 
 

DESPESES PERSONAL LABORAL 
Retribucions 
Seguretat Social 
Formació personal 

299.900,00 
231.000,00 
68.900,00 
0 

296.954,76 
226.907,91 
70.046,85 
0 

298.500,00 
227.500,00 
71.000,00 
0 

SUBVENCIÓ GOVERN DE LES ILLES 
BALEARS 
 

220.000,00 
 
 

200.000,00 
 
 

200.000,00 
 
 

ASSESSORAMENT PROFESSIONAL 
Assessorament laboral 
TIC Mallorca 
Altres 

8.900,00 
4.400,00 
4.500,00 
0 

10.742,37 
4.325,26 
6.417,11 
0 

10.817,11 
4.400,00 
6.417,11 
0 

ALTRES SUBVENCIONS 1.000,00 0 0 
COMUNICACIÓ I RRPP 
Subscripció premsa i diaris 
Relacions públiques 

1.900,00 
1.400,00 
500,00 

1.421,76 
1.421,76 
0 

1.500,00 
1.500,00 
0 

INGRESSOS FINANCERS 3.000,00 1.626,98 3.500,00 

DESPESES REPRESENTACIÓ 
Indemnització C. Permanent - Consell Executiu 
Indemnització Comissions Externes i visites 
Indemnització Comissions internes 
Desplaçaments 
Altres 

20.500,00 
7.500,00 
5.000,00 
1.000,00 
7.000,00 
0 

13.100,44 
3.300,00 
6.000,00 
0 
3.800,44 
0 

15.000,00 
4.000,00 
7.000,00 
0 
4.000,00 
0 

ALTRES INGRESSOS 0 821,89 800,00 JORNADES INFORMATIVES  200,00 241,00 100,00 

    APROV. OFICINA-CORRESPONDÈNCIA 5.300,00 5.869,53 5.500,00 

    SUBMINISTRAMENTS 3.500,00 6.392,78 5.600,00 

    ESTUDIS I TREBALLS TÈCNICS 0,00 0 0 

    REPARACIONS IMMOBILITZAT 2.000,00 0 1.000,00 

    ALTRES DESPESES 50,00 0 884,13 

    INVERSIÓ IMMOBILITZAT 1.337,11 0 1.500,00 

    RENOVACIÓ MARCA FELIB  - - 2.170,00 

 INGRESSOS PLA DE FORMACIÓ 
  Subvenció Escola Balear Adm. Pública (EBAP) 70.000,00 56.272,03 70.000,00  DESPESES PLA FORMACIÓ 70.000,00 56.272,03 70.000,00 

    
 CORRECCIONS TÈCNIQUES 36.150,00 23.388,54 23.450,00 

    AMORTITZACIÓ IMMOBILITZAT 24.500,00 11.764,18 11.800,00 

    FONS DE REVERSIÓ (obres seu social) 11.650,00 11.624,38 11.650,00 

TOTAL INGRESSOS 449.737,11 414.458,01 436.021,24 TOTAL DESPESES 449.737,11 414.383,23 436.021,24 

    DIFERÈNCIA PRESSUPOSTÀRIA  74,78 0,00 
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6. Intervenció de la consellera de Família i Servei s Socials. Presentació Pla de 

la Infància 

 

Pren la paraula la senyora Fernández, consellera de Família i Serveis Socials, que 

presenta a la senyora Amaya Elizalde, coordinadora d’UNICEF i la senyora Silvia 

Casanovas, responsable de polítiques d’infància de la UNICEF-Balears.  

 

La senyora Fernández i la senyora Elizalde presenten la guia de gestió de Ciutats 

Amigues de la Infància elaborada per UNICEF que recull el procediment que els governs 

locals han de seguir per obtenir aquest segell de reconeixement. Expliquen que aquesta 

iniciativa és una eina al servei de la promoció i la implantació dels drets humans i la 

Convenció de les Nacions Unides sobre els Drets dels Menors als pobles i ciutats. 

Informen que, per aconseguir aquesta distinció, les administracions locals han de 

dissenyar polítiques d’infància i adolescència tenint en compte l’opinió dels més petits.  

 

Pren la paraula el senyor Vicent Marí, com a representant d’un municipi amb el segell de 

Ciutat Amiga de la Infància, i exposa que, al seu parer, tots els ajuntaments són amics de 

la infància, però s’ha de fer un esforç més. Comenta que es tracta d’un projecte molt 

interessant i que, dels plens infantils que es fan periòdicament, aprenen molt tant els nins 

com els adults.  

 

La senyora Fernández anima tots els assistents a formar part d’aquest projecte, recordant 

que actualment a les Illes Balears té el reconeixement de Ciutat Amiga de la Infància 

Santa Eulària del Riu i que altres municipis, com Ciutadella, Formentera o Santanyi, es 

troben en procés d’obtenir-lo i ja compten amb un consell de participació infantil.  

 

A continuació, aprofita per informar que les Illes Balears rebran 879.875 € de la partida 

que el govern espanyol ha aprovat distribuir entre totes les comunitats autònomes, que 

suma un de total de 17 milions, per lluitar contra la pobresa infantil, en el marc del Pla 

Nacional d’Inclusió Social 2013-2016. Comenta que, en aquesta línea, la Conselleria de 

Família i Serveis Socials del Govern ha elaborat línies d’actuació per ajudar les famílies 

en situació de vulnerabilitat o risc d’exclusió social a les Illes Balears. Seguidament, 

exposa que l’objectiu és donar resposta a les possibles situacions de necessitat derivades 
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de la conjuntura econòmica que afecten les famílies i unitats de convivència que es troben 

en situació de vulnerabilitat o d’exclusió social, com també establir els mecanismes de 

col·laboració amb els ajuntaments de les Illes perquè puguin dur-los a terme. Explica que 

aquestes ajudes es distribuiran entre tots els municipis en funció de la població menor de 

18 anys, la tipologia del nucli familiar i el nombre d’intervencions que han fet els serveis 

socials comunitaris bàsics en els sectors de família i infància. El Govern de les Illes 

Balears considera fonamental que aquest pla reforci les mesures que ja es duen a terme, 

i, per això, ha volgut fer als ajuntaments partícips del Pla. En pròximes setmanes se 

signarà un conveni amb cada una de les corporacions locals perquè puguin dur a terme el 

projecte que considerin més adient al seu propi municipi.  

 

Per acabar, dóna compte d’un altre conveni que vol impulsar la col·laboració entre la 

Conselleria i els ajuntaments per millorar els mecanismes en la concessió i el control de 

les targetes d’aparcament destinades a persones amb problemes greus de mobilitat. Amb 

aquest acord es vol instaurar un sistema de supervisió que contribueixi al bon ús de les 

targetes d’aparcament i eviti els casos de frau. 

 

S’acomiada dels assistents a la reunió a la vegada que els dóna les gràcies.  

 

7. Altres 

 

7.1  Esborrany Llei agrària de les Illes Balears 

 

El president comenta que, després de tot un seguit de reunions amb el senyor 

Company, Conseller d’Agricultura, Medi Ambient i Territori, considera important i adient 

donar suport a l’esborrany de la futura Llei agrària de les Illes Balears.  

 

7.2 Sindicatura de Comptes de les Illes Balears 

 

El president informa que els dies 12,13 i 14 de novembre es farà a Palma el VI 

Congrés Nacional d’Auditoria en el Sector Públic, i comenta que seria important animar 

els interventors dels ajuntaments a assistir-hi.  
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7.3 Intervenció de la consellera d’Interior i Admin istracions Públiques, Sra. Maria 

Núria Riera Martos. 

 

Pren la paraula la senyora Riera per informar que el passat dia 23 es reuní amb el secretari 

d’Estat d’Administracions Públiques, el senyor Beteta, per tractar distintes qüestions sobre 

la Llei de racionalització i sostenibilidad de l’Administració local. Comenta que la seva 

conselleria ha traslladat tres qüestions al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques: 

sobre les qüestions que afecten els consorcis locals, sobre la situació del personal de les 

entitats locals i dels consorcis i mancomunitats i, la tercera, sobre les competències 

impròpies de les entitats locals. 

 

Igualment, anuncia la creació d’un borsí d’interins de policies locals i la impartició per part 

de l’Escola Balear d’Administració Pública (IBAP) d’un curs de formació de subinspectors 

de policia local per satisfer una demanda reiterada dels ajuntaments illencs. 

 

El president dóna l’enhorabona a la Sra. Riera per la idea de cobrir la mancança de policies 

locals mitjançant un borsí. Alhora comenta que també seria interessant consensuar un 

mateix sou per a tots els policies, sigui quin sigui l’ajuntament on treballen, perquè no hi 

hagi tanta mobilitat entre els municipis. La senyora Riera comenta que les retribucions dels 

policies no són competència del Govern, sinó municipals. Ofereix la col·laboració del 

Govern per fixar unes taules de retribucions homogènies entre tots els ajuntaments. El 

president recalca que hi hauria d’haver una obligatorietat temporal un cop que s’hagi 

adjudicat una plaça. La senyora Riera comenta que es pot fer un grup de treball per tractar 

aquesta qüestió. 

 

El senyor Cifre assenyala la importància que té fixar un sostre més elevat en la despesa en 

la nova legislació de règim local, emfatitzant les dificultats financeres que poden trobar 

determinades entitats locals amb les noves limitacions. La senyora Riera comenta que la 

Llei de racionalització i sostenibilidad de l’Administració local és una Llei bàsica de caràcter 

estatal i s’ofereix per demanar diferents interpretacions de la Llei al ministeri, així com per 

traslladar les preocupacions dels batles. 

 

El senyor Botella expressa el seu acord amb la senyora Riera, però creu que la Llei 

esmentada acabarà sent declarada inconstitucional pel Tribunal Constitucional, i destaca la 
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seva preocupació per les dificultats derivades de la complexitat que presenta. Per això,  

demana que la FELIB, de manera consensuada, determini quin és el camí que han de  

seguir tots els ajuntaments de les Illes Balears. La senyora Riera explica que és una Llei 

vigent per la quals les corporacions locals s’han de regir i que només es pot seguir fent 

com fins ara: demanant informes d’interpretació per escrit i sol·licitant una reunió amb el 

senyor Beteta. El senyor Botella demana els informes referits per poder-los fer arribar a 

l’interventor del seu ajuntament.  

 

El president informa que també es poden fer arribar, a través del secretari general de la 

FELIB, totes les reivindicacions i consultes que es considerin necessàries i que aquestes 

s’enviaran a la FEMP. 

 

El senyor Albertí dóna les gràcies, i no havent-hi cap més intervenció, el president aixeca la 

sessió, de la qual estenc, com a secretari, aquesta acta. 

 

 

 

El secretari general    Vist i plau 

                                                                 El president   

 

 

 

 

 

 

 


